
ואולי, האורח האחרון שנדבר איתו היום: יעקב בורנשטיין ' פרופ

לעשות, יתן לנו תמונה כללית על הדילמה שאנו עוסקים בה היום

ר"יו, הוא מי שמטפל בילדים שלנו, או לא לעשות ברית מילה

מנהל חטיבת הילדים בבית, האיגוד הישראלי לרפואת ילדים

גם מומחה למחלות, וגם חשוב לעניינו, החולים וולפסון בחולון

.אלי סומך' פרופ, אחר הצהריים טובים. זיהומיות

.שלום ואחר הצהריים טובים: אלי סומך ' פרופ

ברית, מה דעתך, סומך' פרופ, תגיד לי: יעקב בורנשטיין ' פרופ

?מילה זה טוב לילד או לא

החל, יש הרבה יתרונות שטמונים בברית מילה: אלי סומך ' פרופ

אנחנו יודעים שילדים שעברו ברית מילה הם נוטים הרבה... מ

אנחנו יודעים שלאחר מכן שהם. פחות ללקות בזיהומי דרכי שתן

הם סובלים הרבה פחות ממחלות שמועברות ביחסי, אנשים בוגרים
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גם בנגיף. אבל גם הרפס, מין כמו בראש ובראשונה איידס

נגיף הפפילומה שיכול לגרום לגידולים סרטניים בצוואר, HPV-ה

גם. לכן בנות זוגם נוטות פחות לסרטן של צוואר הרחם, הרחם

הוא הרבה הרבה יותר נדיר, שהוא אומנם סרטן נדיר, סרטן הפין

.אצל האנשים שעברו ברית מילה

אני רוצה להתמקד איתך בנושא של: יעקב בורנשטיין ' פרופ

במיוחד הרפס עקב פעולת, היו תיאורים של זיהומים. הזיהומים

האם עדיין מדווחים היום מקרים של. המציצה הידועה של המוהל

?זיהומים עקב ברית מילה

לצערנו זה עדיין קיים לא... אנחנו. כן. כן: אלי סומך ' פרופ

שהיא, אני רק אגיד בקצרה שהידבקות של ילוד בהרפס. מעט

בדרך כלל קורית בעת המעבר בתעלת הלידה בגלל הפרשה של

,מחלה שיכולה. היא מחלה קשה אצל הילוד, הנגיף אצל האם

יכול להשאיר, גורמת לזיהום שיכול להגיע גם למערכת העצבים

ואנחנו יודעים שחלק מהמקרים נגרמים בגלל. נכות ואף תמותה

כאשר המוהל מפריש, פעולת המציצה שנעשית בזמן ברית המילה

.את הנגיף מבלי שהוא יהיה מודע לכך

יש באמת קבוצה גדולה באוכלוסיה שיש: יעקב בורנשטיין ' פרופ

כשהם עוברים את זה אפילו בלי, לה את נגיף ההרפס של הפה

.אבל כל הזמן הזה עלולים להפריש את הנגיף. להרגיש

לא חייבים, זאת אומרת. בדיוק כך. בדיוק כך: אלי סומך ' פרופ 5701886 מתוך   5עמוד  2



ולכן המוהל בזמן שהוא, להיות השלפוחיות האופייניות להרפס

.הוא מעביר בלא כוונה או בלי דעת את הנגיף לילוד, מוצץ

אני רק. והפעולה הכי פשוטה כדי להימנע מזה זה שימוש בקשית

.מילים על היקף הבעיה' אגיד מס

.כן: יעקב בורנשטיין ' פרופ

אנחנו עשינו במרכז הארץ סקר על ילודים: אלי סומך ' פרופ

...מצאנו. שנדבקו בהרפס במהלך שבע שנים

.נדבקו בהרפס במהלך ברית מילה: יעקב בורנשטיין ' פרופ

.בכלל. לא, לא: אלי סומך ' פרופ

.בכלל, הא: יעקב בורנשטיין ' פרופ

כי אכן זה מקשה קשה, בתקופת הילוד: אלי סומך ' פרופ

הם מקבלים טיפול, והילדים האלה הם בדרך כלל הם מאושפזים

כאשר שליש מהם היו,  מקרים כאלו21ומצאנו . דרך הוריד

זאת אומרת שהתופעה היא תופעה. בעקבות ברית מילה

וקרוב לודאי שכמעט כל המקרים האלו שנגרמו לאחר, משמעותית

ברית מילה היו יכולים להימנע על ידי שימוש בקשית במקום

.פעולת המציצה שנעשתה במקרים הללו

אז אולי מסקנה ישומית ממה שאתה: יעקב בורנשטיין ' פרופ

וגם אולי שההורים, מציג תהיה כמובן שהמוהלים ישתמשו בקשית

.ישימו לב ויבקשו מהמוהלים להשתמש בקשית

זה, אני חושב שמה שאתה מציע. בדיוק. בדיוק: אלי סומך ' פרופ 5701886 מתוך   5עמוד  3



אנחנו, אנחנו באיגוד רופאי הילדים. מה שאנחנו צריכים לעשות

הם בעצמם ישימו... ושהם, נפעל ליידע את ההורים לאפשרות הזו

לב או בעצם ידברו עם המוהל לקראת הברית או לשאול אותו

וברגע שהם יהיו. באיזה טכניקה הוא אמור לעשות את הברית

אני חושב שכבר ברוב רובם של המקרים אכן, מודעים לעניין

.ישתמשו בקשית במקום פעולת המציצה הישירה

מעבר למחקר, יש איזה שהוא מעקב: יעקב בורנשטיין ' פרופ

שעשיתם של רשויות במשרד הבריאות אחרי תקלות וסיבוכים

?שקורים בברית המילה

סיבוכים אחרי ברית מילה הם, תראה, כן: אלי סומך ' פרופ

אבל, מעריכים אותם בסביב חצי אחוז. נדירים אבל הם קיימים

בעיקר תופעות כמו. חצי אחוז מכלל הזכרים בישראל זה לא מעט

לפעמים הפעולה עצמה לא תקינה או שחותכים יותר, דימומים

.או פחות מדי ואז צריך תיקון, מדי מהעור ואז הפין נשאר חשוף

.להיות בטוח שהתינוק לא סובל מהפרעות בקרישה... צריך לדעת

אז לדחות את, אז אם יש סיפור משפחתי של מחלת קרישה

בכל מקרה. הברית עד שמוודאים שאין בעיה כזאת אצל התינוק

כל תקלה או סיבוך שאחרי ברית מילה צריכה להיות מדווחת

.ושם יש מחלקה שעוקבת אחרי הדברים הללו, למשרד הבריאות

אז לכן כל דבר. וגם אחרי המוהלים שעושים אותם... ואם יש

.כל סיבוך אחרי ברית חייב בדיווח למשרד הבריאות, כזה 5701886 מתוך   5עמוד  4



אנחנו נאלצים לסיים עקב, סומך' פרופ: יעקב בורנשטיין ' פרופ

'פרופ. אז אני מבקש להודות לך שעלית לשידור, קוצר הזמן

תודה שדיברת איתנו, ר האיגוד הישראלי לרפואת ילדים"יו, סומך

.היום ושבת שלום

.שבת שלום, תודה: אלי סומך ' פרופ
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